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Ik ben GZ-psycholoog én orthopedagoog en lid van het NIP. Ik heb het altijd gevonden dat het NIP 
een bijzonder standpunt in neemt over welke beroepen binnen ons werkveld in het BIG register 
moeten worden opgenomen. 
Ik heb gewerkt in de jeugdzorg waar merendeels orthopedagoog-generalisten werken. Daar waar 
opvoedingsdeskundigheid een belangrijk onderdeel is van de zorg die geleverd wordt, zou de 
jeugdzorg zonder deze mensen niet kunnen functioneren.  Toch hebben ze niet dezelfde positie als GZ 
psycholoog, terwijl ze wel zo goed als dezelfde opleiding hebben genoten. Dat betekent een vergrote 
werkdruk voor GZ psychologen omdat deze geautoriseerd worden voor bepaalde taken en NVO 
generalisten niet. Bovendien mogen orthopedagoog-generalisten bepaalde opleidingen niet doen en 
kunnen daardoor bepaalde behandelingen niet geven. Gevolg: wachtlijsten en zeer inefficiënte en 
kwaliteitsarme "verlengde arm "constructies. 
Waarom wil het Nip ook nog  kinder- en jeugdpsychologen van de eigen vereniging 'opwaarderen' 
terwijl deze mensen niet voor niets alleen deze benaming hebben; zij hebben namelijk minder 
opleiding genoten als de GZ psychologen en orthopedagoog generalisten. De laatste twee hebben een 
intensieve opleiding postuniversitaire  opleiding van twee jaar achter de rug.  Zeer terecht om deze 
OG-ers toe te voegen aan de wet BIG, sterker nog, waarom heeft het zo lang geduurd! 
Kinder- en jeugdpsychologen hebben deze twee jarige opleiding dus niet gevolgd.  Sterker nog, pas na 
drie jaar theorie en basis opleiding, specialiseren studenten psychologie zich pas in het laatste 
studiejaar op ontwikkelingspsychologie. Bij de studie orthopedagogiek is de specialisatie op kinderen 
en jeugdigen al vanaf dag een aan bod binnen de opleiding. Niets ten nadele van de kinder- en 
jeugdpsychologen, die ongetwijfeld goed werk verrichten, maar op inhoud zijn ze vergelijkbaar met 
elke andere  afgestudeerde orthopedagoog die aan dezelfde eisen voldoet van werkervaring en 
aanvullende postuniversitaire  scholing. Overigens hierbij ook een pleidooi om meer mensen een van 
deze twee opleidingen te laten doen, maar dat terzijde. 
Mijn advies: kinder- en jeugdpsychologen bij hun leest laten houden. Indien opname in welk register 
dan ook, laat de bevoegdheden van deze beroepsgroep zich onderscheiden van de GZ psychologen en 
Orthopedagoog-generalisten. Deze twee-jarige studies zijn indertijd niet voor niets in het leven 
geroepen. 
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